What are processed agricultural products?

In EU law, agricultural products are listed in Annex I to the Treaty on the Functioning of the EU. By contrast, PAPs are often called ‘Non-Annex I goods’.
Non-Annex I goods are listed in Regulation (EU) no 510/2014. They include products such as chocolate, confectionary, sweet drinks, beers, spirits, biscuits and bakery products. More than 70% of agricultural commodities produced in the EU are transformed into manufactured food products, many of which are Non-Annex I goods.

Main product groups in the PAP sector
· processed dairy products (headings 0403 and 0405 of the combined nomenclature – see below), including some yoghurts and dairy spreads;
· frozen fruit and vegetables (headings 0710 of the combined nomenclature);
· sugar confectionery, chocolate and cereal-based processed products (heading 1704 and chapters 18 and 19 of the combined nomenclature);
· various prepared foods and sauces (almost all chapter 21 of the combined nomenclature);
· non-alcoholic beverages and all alcoholic beverages except wine (chapter 22 of the combined nomenclature);
· tobacco products (headings 2402 and 2403 of the combined nomenclature);
· casein and processed starch products (headings 2905, 3501, 3505 and 3809 of the combined nomenclature).
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По законодательству Европейского Союза, продукты сельского хозяйства перечислены в Приложении 1 в Договоре о функционировании ЕС. C другой стороны, протокол простой проверки подлинности называет их “Не входящим в Приложение 1 продуктами”.
Не входящие в Приложение 1 продукты перечислены в Уставе (ЕС) №510/2014. Это такие продукты как шоколад, кондитерские изделия, сладкие напитки, пиво, спиртные напитки и выпечка. Более чем 70% сельскохозяйственной продукции переработаны в продукцию, многая из которой не входит в Приложение 1.

Основные группы продуктов, входящие в протокол простой проверки
- переработанные молочные продукты (заголовок 0403 и 0405 смешанной номенклатуры – см. ниже);
- замороженные фрукты и овощи (заголовок 0710 смешанной номенклатуры);
- кондитерские изделия, шоколад и хлебные переработанные изделия (заголовок 1704 и главы 18 и 19 смешанной номенклатуры);
- различные приготовленные блюда и соусы (почти вся глава 21 смешанной номенклатуры);
- безалкогольные напитки и алкогольные напитки, за исключением вина (глава 22 смешанной номенклатуры);
-табачные изделия (заголовки 2402 и  2403 смешанной номенклатуры);
- казеин и продукты из крахмала (заголовки 2905, 3501, 3505 и 3809 смешанной номенклатуры).
